

A.E. Kozlov, A.B. Kalinkina

THE CONCEPT OF CRIMINAL SOCIETY (CRIMINAL ORGANIZATION) UNDER CURRENT RUSSIAN LEGISLATION

Alexander Kozlov – Associate Professor at the Criminal Law Department, State Institute of Economics, Finance, Law and Technologies, PhD in Law, Gatchina; e-mail: aekozlov1@yandex.ru.

Anna Kalinkina – Senior Lecturer at the Criminal Law Department at the Sixth Faculty for Professional Development (located in Saint-Petersburg) of the Institute for Professional Development, "Academy of the Investigative Committee of the Russian Federation", Saint-Petersburg; e-mail: a.b.kalinkina@list.ru.

The problem of forms and types of the complicity though being quite debatable one has been of great theoretical and practical importance. By providing a clear definition of forms and type of the complicity, criteria of their classification as well as by means of building a relevant system being theoretically substantiated and of practical significance one may fully disclose the essence and the nature of the complicity, learn the character of the public danger of some of its manifestations as well as define entire liability of the persons guilty and determine the rules of qualification.

Under present conditions in Russia the number of crimes committed as part of criminal society (criminal organizations) tends to increase. The authors give a brief description of criminal society (criminal organization). In the course of the study the authors analyze the concept of the criminal society (criminal organization) as per the current Russian legislation.

Keywords: complicity; criminal society; criminal organization; organized group.

А.Е. Козлов, А.Б. Калинин

ПОНЯТИЕ ПРЕСТУПНОГО СООБЩЕСТВА (ПРЕСТУПНОЙ ОРГАНИЗАЦИИ) ПО ДЕЙСТВУЮЩЕМУ РОССИЙСКОМУ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВУ

Александр Евгеньевич Козлов – доцент кафедры уголовно-правовых дисциплин, Государственный институт экономики, финансов, права и технологий, кандидат юридических наук, доцент, г. Гатчина, e-mail: aekozlov1@yandex.ru.

Анна Борисовна Калинин – старший преподаватель кафедры уголовного права шестого факультета повышения квалификации (с дислокацией в городе Санкт-Петербург) Института повышения квалификации федерального государственного казенного образовательного учреждения высшего образования «Академия Следственного комитета Российской Федерации», г. Санкт-Петербург, e-mail: a.b.kalinkina@list.ru.

Проблема форм и видов соучастия при всей своей дискуссионности имеет важное научно-практическое значение. Четкое определение форм и видов соучастия, критериев их классификации, построение научно обоснованной и практически значимой их системы позволяют полнее раскрыть сущность и природу соучастия, познать характер общественной опасности отдельных его проявлений и определить объем ответственности виновных, а также правила квалификации их действий.

В современных условиях в России возрастает количество преступлений, совершаемых в составе преступных сообществ (преступных организаций). Авторами статьи дается краткая характеристика преступного сообщества (преступной организации). В процессе исследования анализируется понятие преступного сообщества (преступной организации) по действующему российскому законодательству.

Ключевые слова: соучастие; преступное сообщество; преступная организация; организованная группа.